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Znak: OR. 0002.8.2023 
 
Protokół nr LVII /2023 
z sesji Rady Powiatu Rawickiego odbytej w dniu 25 maja 2023 r. w godz. od 09:00 do 11:20 w 
sali narad Starostwa Powiatowego w Rawiczu. 
 
 
W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. 

Obecni: 

1. Ceglarek Wiesław 
2. Drozdowski Ryszard 
3. Frąckowiak Katarzyna 
4. Gilewski Jacek 
5. Heinze Marek 
6. Jagodziński Maciej 
7. Junory Karol 
8. Kołeczko Krzysztof 
9. Kośmider Grażyna 
10. Matysiak Paweł 
11. Moryson Jakub 
12. Osiecki Radosław - nieobecny 
13. Pawłowski Tadeusz 
14. Piotr Popielas 
15. Sidor Roman 
16. Sperzyński Adam 
17. Węcłaś Szymon – nieobecny 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady-otworzył LVII sesję Rady Powiatu Rawickiego. Powitał 
wszystkich obecnych uczestniczących w obradach. Stwierdził, że zgodnie z listą obecności 
oraz quorum w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co stanowi 87,5% ustawowego składu 
Rady, tym samym zostaje spełniony wymóg zawarty w § 13 ust. 3 pkt 1 Statutu Powiatu 
Rawickiego, Rada jest władna obradować i podejmować prawomocne uchwały.  Lista 
obecności gości stanowi (załącznik nr 2 do protokołu). 

Następnie zapytał, czy radni wnoszą zastrzeżenia, co do trybu lub sposobu zwołania 
dzisiejszej sesji.  

Radni nie wnieśli zastrzeżeń, co do trybu i sposobu zwołania sesji. 

Przewodniczący Rady powiedział, że Komisarz Wyborczy w Lesznie Postanowieniem z dnia  
21 kwietnia 2023 roku stwierdził wygaśnięcie mandatu wskutek śmierci, radnej Pani Agaty 
Teresy Roszak w okręgu wyborczym nr 3 lista nr 10 KW Prawo i Sprawiedliwość. Natomiast 
Postanowieniem z dnia 2 maja 2023 r. stwierdził o wstąpieniu na jej miejsce kandydata z tej 
samej listy, Pana Piotra Macieja Popielasa, który w wyborach uzyskał kolejno największą 
liczbę głosów i nie utracił prawa wybieralności. Przypomniał, że na podstawie art. 20 ust. 1 
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ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym, radny przed objęciem mandatu 
składa ślubowanie. Poprosił Pana Piotra Macieja Popielasa o złożenie ślubowania. 
 
Piotr Maciej Popielas–złożył ślubowanie. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–stwierdził, że od tej chwili Pan Piotr Popielas jest 
pełnoprawnym radnym Rady Powiatu Rawickiego, po stwierdzeniu quorum powiedział, że w 
obradach uczestniczy 15 radnych, co stanowi 88% ustawowego składu Rady. 
 
Radni minutą ciszy uczcili pamięć zmarłego Pana Kazimierza Chudego Radnego Sejmiku 
Województwa Wielkopolskiego, wieloletniego Wójta Gminy Pakosław oraz Radnego Rady 
Powiatu Rawickiego I kadencji. 
  
Przewodniczący Rady poinformował, że obrady sesji są transmitowane i utrwalane za 
pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 
 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–powiedział, że porządek obrad dzisiejszej sesji Państwo 
radni otrzymali.  

Porządek obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z LVI Sesji.  
4. Sprawozdanie Starosty Rawickiego z działalności Zarządu Powiatu Rawickiego  

w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Przedstawienie Raportu i debata nad Raportem o stanie Powiatu Rawickiego za 2022 rok.  
7. Podjęcie Uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Rawickiego wotum zaufania.  
8. Podjęcie Uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Rawickiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Rawickiego za 2022 
rok.  

9.  Podjęcie Uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Rawickiego 
z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok.  

10. Podjęcie Uchwały w sprawie dokonania zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Rawickiego na lata 2023-2034.  

11. Podjęcie Uchwały w sprawie dokonania zmiany Uchwały budżetowej na 2023 rok. 
12. Podjęcie Uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pn. „Wsparcie 

deinstytucjonalizacji pieczy zastępczej w województwie wielkopolskim” nr: FEWP.06.15-
IZ.00-001/23 Fundusze Europejskie dla Wielkopolski na lata 2021-2027, Priorytet 6 
Działanie 06.15 Wsparcie rodziny i systemu pieczy zastępczej, współfinansowanego ze 
środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus – subregion leszczyński. 

13. Podjęcie Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr I/9/18 Rady Powiatu Rawickiego z dnia 
22 listopada 2018 r. w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej. 

14. Wolne głosy i wnioski. 
15. Zakończenie. 
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3. Przyjęcie protokołu z LVI sesji. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–poinformował, że protokół z LVI sesji Rady Powiatu 
Rawickiego Radni otrzymali, był wyłożony do publicznego wglądu w Starostwie Powiatowym. 
Nie wniesiono do niego poprawek lub uzupełnień. Przystąpił do głosowania nad przyjęciem 
protokołu z LVI sesji.  
 
W głosowaniu brało udział 15 radnych. Za przyjęciem protokołu nr LVI głosowało 15 radnych. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne:  
ZA (15) 
Wiesław Ceglarek, Ryszard Drozdowski, Katarzyna Frąckowiak, Jacek Gilewski, Marek Heinze, 
Maciej Jagodziński, Karol Junory, Krzysztof Kołeczko, Grażyna Kośmider, Paweł Matysiak, 
Jakub Moryson, Tadeusz Pawłowski, Piotr Popielas, Roman Sidor, Adam Sperzyński.  
 
NIEOBECNI: 2 
Radosław Osiecki, Szymon Węcłaś. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–powiedział: „Stwierdzam, że Rada przyjęła protokół z LVI 
sesji. 
 
4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu Rawickiego w okresie 
międzysesyjnym. 

 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–poprosił Pana Adama Sperzyńskiego Starostę Rawickiego 
o przedstawienie sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 
 
Adam Sperzyński Starosta Rawicki–w kilku słowach wspomniał Pana Kazimierza Chudego 
Radnego Sejmiku Województwa Wielkopolskiego a także byłego Wójta Gminy Pakosław, 
który przez 36 lat stał na czele gminy. Następnie przedstawił sprawozdanie stanowiące 
załącznik nr 3 do protokołu. Ponadto przedstawił prezentację z bieżącej działalności powiatu 
w okresie międzysesyjnym stanowiącą załącznik nr 4 do protokołu. Dodał ponadto, iż odbył 
się drugi przetarg wraz z negocjacjami na przebudowę drogi Bojanowo-Sowiny na odcinku 
Gołaszyn-Wydartowo Pierwsze. Wpłynęły cztery oferty. W wyniku negocjacji najtańsza 
oferta opiewa na kwotę 4.473.908,88 zł. Wynegocjowana kwota przekracza nasz budżet a 
więc trzeba będzie ją podzielić na dwa samorządy. Zwrócimy się do Gminy Bojanowo o 
dofinansowanie inwestycji, w przeciwnym razie będziemy zmuszeni zrezygnować z tej 
inwestycji. Poprosił radnych z okręgu Bojanowa i Miejskiej Górki o zaangażowanie się w 
sprawę.  
 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–powiedział, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęła 
żadna interpelacja. 
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6. Przedstawienie Raportu i debata nad Raportem o stanie Powiatu Rawickiego za 2022 
rok. 
 Roman Sidor Przewodniczący Rady–powiedział, że zgodnie z art. 30a ustawy z dnia 
5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym (Dz.U. z 2022 r., poz. 1526 z późn. zm.), zarząd 
powiatu co roku do 31 maja przedstawia radzie powiatu raport o stanie powiatu, który 
obejmuje podsumowanie działalności zarządu powiatu w roku poprzednim, w szczególności 
realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady powiatu. Uchwałą Nr 186/1084/23 z 
dnia 12 maja 2023 r. Zarząd Powiatu przedstawił Wysokiej Radzie Raport o stanie Powiatu 
Rawickiego za 2022 rok. Został on również zamieszczony w Biuletynie Informacji Publicznej 
oraz na stronie internetowej powiatu, wraz z informacją skierowaną do mieszkańców 
powiatu odnośnie możliwości wzięcia udziału w debacie. Następnie poprosił Pana Adama 
Sperzyńskiego Starostę Rawickiego o przedstawienie Raportu. 
 
Adam Sperzyński Starosta Rawicki–powiedział, że raport szczegółowo omówiony został na 
posiedzeniach komisji. Raport odnosi się do bieżącej sytuacji geopolitycznej. Nie bez 
znaczenia na sytuację finansową powiatu miał dzień 24 lutego 2022 roku, kiedy Rosja 
napadła na Ukrainę. Staraliśmy się wyjść naprzeciw wyzwaniom i sądzę, że z dobrym 
skutkiem. Raport zawiera podstawowe dane statystyczne, demograficzne oraz dane o 
poszczególnych Gminach Powiatu Rawickiego. Po raz pierwszy w historii powiatu 
przekroczono w zakresie wydatków granicę stu milionów złotych. Następnie mówił o 
przychodach, rozchodach, zadłużeniu, które na koniec 2022 roku wyniosło 8.150.000,00 zł. 
Raport zawiera przegląd najważniejszych inwestycji. Rok ubiegły był znaczący, jeśli chodzi o 
realizację różnych zadań np. strzelnica, II etap ścieżki rowerowej, modernizacja Szpitala 
Powiatowego. Odniósł się do typów szkół, wyników egzaminów maturalnych, wyników 
egzaminów potwierdzających kwalifikacje zawodowe. Ponadto Raport odnosi się do 
statystyk, polityki, programów, które są realizowane. W Powiecie realizowana jest:                          
-Strategia Rozwoju Powiatu na lata 2020-2030; -Strategia Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Powiatu Rawickiego w perspektywie do roku 2030. W ramach tychże Strategii 
realizowane są różne projekty, jak również współpraca z osobami niepełnosprawnymi, 
Program przeciwdziałania przemocy w rodzinie, Program Rozwoju Pieczy Zastępczej, 
Powiatowy Program Ochrony Zdrowia Psychicznego, Program współpracy z organizacjami 
pozarządowymi. Raport zawiera ponadto przegląd informacji o wydarzeniach i imprezach, 
jakie miały miejsce w roku ubiegłym.    
 
Raport o stanie Powiatu Rawickiego za 2022 rok, stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–powiedział, że zgodnie z art. 30a ustawy z dnia 
5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym w debacie nad raportem o stanie powiatu 
radni zabierają głos bez ograniczeń czasowych. Ponadto w debacie głos mogą zabierać 
mieszkańcy powiatu, którzy złożyli pisemne zgłoszenie poparte podpisami, w powiecie do 
100 000 mieszkańców–co najmniej 150 osób. Zgłoszenie składa się najpóźniej w dniu 
poprzedzającym dzień, na który zwołana została sesja podczas której ma być przedstawiony 
raport o stanie powiatu. Poinformował, że dnia 24 maja br. nie wpłynęło żadne zgłoszenie. 
Następnie otworzył debatę. 
 
Tadeusz Pawłowski radny–powiedział, że miniony okres był chyba najlepszym w historii 
samorządności powiatowej od 1990 roku. Pogratulował Zarządowi Powiatu 
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przeprowadzonych dużych inwestycji, które były zasadne, potrzebne a że zostały dobrze 
przeprowadzone należy Raport przyjąć. Dodał, że będzie głosował za udzieleniem Zarządowi 
absolutorium.   
 
Wiesław Ceglarek radny-czwartą kadencję jest radnym i bardzo go cieszy, że budżet powiatu 
przekroczył sto milionów złotych.   
 
Grażyna Kośmider radna-bardzo dużo działo się przez ostatni rok w powiecie a zwłaszcza w 
oświacie. Podziękowała Dyrektorom szkół oraz Prezesowi Szpitala za trud włożony w 
przeprowadzenie tak dużych inwestycji.   
 
Przewodniczący Rady przeszedł do punktu kolejnego porządku obrad.  

 
7. Podjęcie Uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Rawickiego wotum zaufania.  
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–zgodnie z art. 30a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o 
samorządzie powiatowym po zakończeniu debaty nad raportem o stanie powiatu, rada 
powiatu przeprowadza głosowanie nad udzieleniem zarządowi powiatu wotum zaufania. 
Rada Powiatu uchwałę o udzieleniu zarządowi powiatu wotum zaufania podejmuje 
bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady powiatu. Odczytał projekt 
uchwały a wobec nie wniesienia pytań i uwag do projektu uchwały przystąpiono do 
głosowania.  

 
W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych (ustawowy skład Rady: 17). 

Za przyjęciem Uchwały Nr LVII/433/23 w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Rawickiego 
wotum zaufania głosowało 15 radnych, uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne:  
ZA (15) 
Wiesław Ceglarek, Ryszard Drozdowski, Katarzyna Frąckowiak, Jacek Gilewski, Marek Heinze, 
Maciej Jagodziński, Karol Junory, Krzysztof Kołeczko, Grażyna Kośmider, Paweł Matysiak, 
Jakub Moryson, Tadeusz Pawłowski, Piotr Popielas, Roman Sidor, Adam Sperzyński.  
 
NIEOBECNI: 2 
Radosław Osiecki, Szymon Węcłaś. 
 
8. Podjęcie Uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 
Rawickiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Rawickiego za 2022 rok. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–powiedział, że Państwo radni zapoznali się ze 
sprawozdaniami finansowymi Powiatu Rawickiego oraz sprawozdaniem z wykonania 
budżetu za 2022 rok. Materiały zostały rozpatrzone na posiedzeniach Komisji Rady oraz 
Zarządu. Nie zgłoszono do nich uwag ani wniosków. Następnie poprosił Pana Adama 
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Sperzyńskiego Starostę Rawickiego o przedstawienie informacji do sprawozdania z 
wykonania budżetu Powiatu Rawickiego za 2022 rok.   
 
Adam Sperzyński Starosta Rawicki–powiedział, że w roku sprawozdawczym dochody 
stanowiły kwotę 97.149.736,64 zł a wydatki 100.444.103,35 zł, przychody 20.205.032,02 zł, 
wolne środki 6.150.000,00 zł, nadwyżka z lat ubiegłych 2.100.611,19 zł, kredyt i pożyczki 
3.350.000,00 zł. Na początku roku zakładano plan dochodów w wysokości 92.439.040,72 zł a 
wykonanie na koniec roku wyniosło 97.149.736,64 zł. Patrząc na źródła dochodów w ujęciu 
procentowym najmniejszy udział stanowił CIT 775.848,99 zł (0,8%) i PIT 18.690.525,20 zł 
(19,24%). Nałożyło się na to m.in. wzrost kosztów głównie mediów oraz rosnąca inflacja. 
Wśród wydatków największy procent stanowi oświata, drogi, pomoc społeczna. Ważna jest 
jakość infrastruktury oświatowej, jest wiele do zrobienia ale też wiele udało się zrobić. 
Prowadzono termomodernizację Szpitala, o który musimy dbać. Jeśli chodzi o dynamikę 
wydatków majątkowych początek roku zakładał kwotę 37.187.286,99 zł, a wykonanie 
wyniosło 28.858.579,66 zł. W roku ubiegłym pozyskiwano środki krajowe i europejskie 
13.483.468,43 zł, które głównie pochodziły z WRPO. Omawiając najważniejsze inwestycje 
powiedział, że dzięki współpracy z samorządami gminnymi udało się wykonać kilka 
inwestycji: –przebudowa drogi w Niemarzynie, -przebudowa i modernizacja dróg 
powiatowych realizowana w czterech gminach: Miejska Górka, Jutrosin, Pakosław, Rawicz, -
strzelnica w Powiecie, -II etap ścieżki rowerowej, -warsztaty w ZSZ, -modernizacja Szpitala 
Powiatowego, -budowa dróg wewnętrznych na terenie Szpitala, -zakup sprzętu dla Szpitala, -
Cyfrowy Powiat. Nawiązał do wydarzeń, uroczystości i imprez jakie miały miejsce w 2022 
roku. 
 
Prezentacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–podziękował Panu Staroście i poprosił Panią Barbarę 
Nogę Skarbnika Powiatu o omówienie sprawozdań finansowych, sprawozdania z wykonania 
budżetu oraz informacji o stanie mienia Powiatu Rawickiego. 
 
Barbara Noga Skarbnik Powiatu–powiedziała, że dochody Powiatu za 2022 rok zostały 
wykonane w 92,19% planu, natomiast wydatki w 85,79% założonego planu.  
W 2022 roku Powiat realizował projekty dofinansowane ze środków unijnych: 
1. "Budowa infrastruktury rowerowej jako alternatywny sposób komunikacji w ramach 

realizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej na obszarze powiatu rawickiego" oraz etap II 
2. Nowoczesne kształcenie zawodowe w Zespole Szkół Zawodowych w Rawiczu-bodźcem 

rozwoju gospodarczego południowej Wielkopolski, 
3. Rozwijanie kompetencji i kwalifikacji zawodowych w ZSPT CKU w Bojanowie 
4. Kwalifikacje zawodowe - kluczem do sukcesu w Zespole Szkół Zawodowych  
5. Cyfrowy Powiat 
6. Powiat przekazał dotację do Urzędu Marszałkowskiego realizującego projekt 

finansowany ze środków unijnych: 
 „Wyposażenie środowisk informatycznych wojewódzkich, powiatowych i miejskich 

podmiotów leczniczych w narzędzia informatyczne umożliwiające wdrożenie 
Elektronicznej Dokumentacji Medycznej oraz stworzenie sieci wymiany danych między 
podmiotami leczniczymi samorządu województwa”. 
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Zrealizowane wydatki majątkowe stanowią 28,73% wydatków ogółem, dla porównania w 
2021 roku stanowiły 27,64%. 
Powiat Rawicki udzielił dotacji innym jednostkom należącym do sektora finansów 
publicznych na łączną kwotę 666.260,70 zł. Związane były one m.in. z utrzymaniem czystości 
dróg powiatowych, prowadzeniem biblioteki powiatowej, kursami zawodowymi uczniów, 
zwrot kosztów uczestnika warsztatów terapii zajęciowej, informatyzacja szpitala, dla Gminy 
Rawicz jako partnera realizowanych projektów drogowych, pomocą finansową dla Gminy 
Pakosław. Powiat również udzielił dotacje jednostkom spoza sektora finansów publicznych 
m.in. na zadania z zakresu turystyki, oświaty, ochrony zdrowia, kultury, sportu, 
funkcjonowania warsztatów terapii zajęciowej, w łącznej kwocie 1.453.630,06 zł .  
Na koniec 2022 roku jednostki organizacyjne powiatu wykazały należności wymagalne m.in. 
czynsze, noclegi, holowanie pojazdów, kary za nieterminowe rejestrowanie pojazdów, opłaty 
za pobyt dzieci w pieczy zastępczej naliczone rodzicom biologicznym. Jednostki te podjęły 
działania windykacyjne zmierzające do wyegzekwowania tych należności.  
W 2022 roku spłacono raty dwóch kredytów oraz wyemitowane obligacje, w tym zakończono 
spłatę w banku PKO BP SA.  Na koniec roku zadłużenie powiatu wzrosło o kwotę 2 mln zł do 
kwoty 8.150.000,00 zł, co stanowiło 8,39% wykonanych dochodów. Dla porównania na 
koniec 2021 roku wynosiło 6,62% wykonanych dochodów. 
Mienie powiatu jest obecnie w dyspozycji 14 jednostek organizacyjnych powiatu i w 
porównaniu do 2021 roku zwiększyło swą wartość o 57.760.384,19 zł, głównie z tytułu 
przeprowadzonych inwestycji drogowych, budowie warsztatów szkolnych, 
termomodernizacji budynku szkolnego i dokonanych zakupów inwestycyjnych. Część 
środków trwałych i wyposażenia została zlikwidowana bądź sprzedana. 
Powiat posiada służebność polegającą na korzystaniu z boiska sportowego w Bojanowie oraz 
prawo wieczystego użytkowania nieruchomości położonej w Gołaszynie. W 2022 roku 
powiat uzyskał z mienia dochody w kwocie 428.849,83 zł, m.in. z tytułu czynszów, 
złomowania pojazdów, sprzedaży działek czy sprzętów z warsztatów szkolnych.  
Sprawozdanie finansowe składa się z bilansu z wykonania budżetu powiatu, z łącznego 
bilansu jednostek budżetowych, zestawienia zmian w funduszu, rachunku zysków i strat, 
oraz informacji dodatkowej do sprawozdania finansowego, które zostały sporządzone na 
podstawie sprawozdań szesnastu jednostek organizacyjnych powiatu. Celem sporządzenia 
sprawozdania finansowego jest rzetelne i jasne przedstawienie sytuacji majątkowej, 
finansowej oraz wyniku wykonania budżetu. Na zakończenie podziękowała pracownikom 
Starostwa Powiatowego za zaangażowanie, dzięki któremu była możliwa realizacja 
wszystkich zadań.  
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–odczytał Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Powiatu Rawickiego za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu 
terytorialnego i objaśnieniami. 
 
Uchwała Nr SO-12/0954/22/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Poznaniu z dnia 31 marca 2023 r. w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania 
budżetu Powiatu Rawickiego za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki 
samorządu terytorialnego i objaśnieniami, stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Roman Sidor Przewodniczący Rady–poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie 
opinii Komisji o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 rok. W pierwszej kolejności 
Panią Katarzynę Frąckowiak Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej. 
 
Katarzyna Frąckowiak Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej–przedstawiła opinię Komisji 
Rewizyjnej o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 rok, załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Krzysztof Kołeczko Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji–przedstawił opinię 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Paweł Matysiak Wiceprzewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej i Rozwoju–przedstawił 
opinię Komisji Finansowo-Budżetowej i Rozwoju, załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Grażyna Kośmider Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Rolnictwa–przedstawiła 
opinię Komisji Spraw Społecznych i Rolnictwa, załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–podziękował i otworzył dyskusję.   
 
Adam Sperzyński Starosta Rawicki–za ciężką pracę w ciągu całego roku podziękował Pani 
Skarbnik, pracownikom, Naczelnikom Wydziałów oraz Kierownikom jednostek 
organizacyjnych.  
 
Tadeusz Pawłowski radny–Pan Starosta w swoim wystąpieniu powiedział, że trzeba dbać o 
Szpital. Podoba mu się podejście władz do tego tematu, ponieważ czarne chmury nad 
Szpitalem pojawiały się dwukrotnie. Pierwszy raz, kiedy w Polsce była fala prywatyzacji 
szpitali. Uczestnicząc w sesji Rady Powiatu jako przedstawiciel samorządu gminnego 
opowiedział się wówczas przeciw prywatyzacji. Nastąpiłoby rozczłonkowanie usług w ramach 
nzoz ale szpital już by nie istniał a wszyscy wiemy jak ważny jest szpital ze wszystkimi 
mankamentami. Drugi raz, kiedy próbowano zmienić plan na szpital i poszczególne obiekty 
miały być na osobnych działkach. To zmierzało do wyprzedaży niektórych obiektów a szpital 
zostałby okrojony z terenu. Także wówczas ze służbami geodezyjnymi sprzeciwił się temu. To 
co się obecnie dzieje w Szpitalu świadczy, że cała jednostka jest bezpieczna, jeśli chodzi o 
funkcjonowanie w tym obszarze.       
 
Adam Sperzyński Starosta Rawicki–dodał, że o kluczowej roli Szpitala przekonaliśmy się, 
kiedy stał się covidowym. W tym tygodniu odbyło się posiedzenie Rady Nadzorczej i choć 
wynik za rok ubiegły był minusowy ale w wysokości bezpiecznej, nie zagrażającej spółce, czy 
bieżącej działalności. Nie ukrywa, że były różne trudne momenty, dyskusje ale Zarząd 
Szpitala jest stabilny. Były dyskusje czego szpital potrzebuje a czego nie. Nowy oddział został 
wybudowany na podstawowej działce szpitalnej ale była też decyzja żeby obiekty nie 
związane z podstawową działalnością szpitala np. szkoła przekazać Marszałkowi 
Województwa. Jeżeli chodzi o formę prawną to Szpital jest skomercjalizowany, jest spółką w 
której Powiat Rawicki posiada 100% udziałów.  
 
Krzysztof Kołeczko radny-uzupełniając wypowiedź Pana Starosty dodał, iż podział nastąpił ok. 
4-5 lat temu. Ogólną ideą było aby spełniał funkcję komunikacyjną, aby teren ten zaczął żyć. 
Gdyby udało się połączyć ul. Grota Roweckiego z ul. Świętojańską i dalej w stronę domków 
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jednorodzinnych to teren ten zacząłby funkcjonować z pożytkiem dla wszystkich. Majątek z 
balastem tworzy koszty a o to nie chodziło.   
 
Adam Sperzyński Starosta Rawicki-Szpital wykorzystuje budynek, w którym mieści się 
laboratorium, centralna sterylizatornia i aptekę. Budynek ożył i został umieszczony jako 
oferta do zagospodarowania. Na dzień dzisiejszy budynek nie wygląda imponująco ale ma 
nadzieję, że budynek znajdzie gospodarza, zmieni oblicze i będzie to z korzyścią dla 
wszystkich.    
 
Tadeusz Pawłowski radny-zaapelował do radnego Krzysztofa Kołeczko o naciskanie na 
Burmistrza Rawicza o remont ul. Świętojańskiej.  
 
Grażyna Kośmider radna-cieszy się , że Izba Przyjęć nabierze nowego wymiaru na co 
mieszkańcy czekali. Podobnie cieszy się z inwestycji oświatowych, nowoczesne Warsztaty są 
wizytówką szkoły, robią wrażenie tym bardziej, że wiemy jak wcześniej wyglądały.    
 
Marek Heinze radny-pogratulował Zarządowi Powiatu i Panu Staroście stworzenia w Radzie 
pełnej zgody do proponowanych inwestycji a tej zgody mogą nam zazdrościć inne 
samorządy.  
 
Maciej Jagodziński radny-jako członek Komisji Spraw Społecznych i Rolnictwa miał okazję 
odwiedzić wszystkie jednostki podległe powiatowi, które na przestrzeni kilku lat bardzo się 
zmieniły. Podziękował Dyrektorom Domów Pomocy Społecznej za zaangażowanie i pracę. 
Jeżei chodzi o oświatę to zmodernizowano Zespół Szkół Zawodowych oraz Zespół Szkół 
Przyrodniczo-Technicznych Centrum Kształcenia Ustawicznego w Bojanowie. Wyraził 
ponadto nadzieję, że pomimo niżu demograficznego będzie to przyczynkiem, że młodzież tu 
zostanie. Na zakończenie podziękował Radnym oraz Zarządowi za współpracę.    
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–podziękował wszystkim pracownikom Starostwa za pracę 
a Radnym za zgodność w Radzie. Odczytał projekt uchwały a wobec nie wniesienia pytań lub 
uwag do projektu uchwały przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych (ustawowy skład Rady: 17).  

Za przyjęciem Uchwały Nr LVII/434/23 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Powiatu Rawickiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Rawickiego za 
2022 rok głosowało 17 radnych, uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne:  
ZA (15) 
Wiesław Ceglarek, Ryszard Drozdowski, Katarzyna Frąckowiak, Jacek Gilewski, Marek Heinze, 
Maciej Jagodziński, Karol Junory, Krzysztof Kołeczko, Grażyna Kośmider, Paweł Matysiak, 
Jakub Moryson, Tadeusz Pawłowski, Piotr Popielas, Roman Sidor, Adam Sperzyński.  
 
NIEOBECNI: 2 
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Radosław Osiecki, Szymon Węcłaś. 
 
9. Podjęcie Uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Rawickiego z 
tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–powiedział, że Państwo radni zapoznali się  
z projektem uchwały. Został on rozpatrzony na posiedzeniach Komisji Rady i Zarządu.  
Nie zgłoszono do niego uwag i wniosków. Następnie poprosił Panią Katarzynę Frąckowiak – 
Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej–o przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej  
w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Rawickiego. 
 
Katarzyna Frąckowiak Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej–odczytała wniosek Komisji 
Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Rawickiego, który stanowi 
załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej                   
w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 
Rawickiego w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Rawickiego z wykonania budżetu 
powiatu za 2022 r. 
 
Uchwała Nr SO-9/0955/15/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Poznaniu z dnia 05 maja 2023 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Powiatu Rawickiego w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Rawickiego z 
wykonania budżetu powiatu za 2022 r., stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
 
Wobec powyższego odczytał projekt uchwały. Zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu 
uchwały, a wobec ich nie wniesienia przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych (ustawowy skład Rady: 17). 

Za przyjęciem Uchwały Nr LVII/435/23 w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 
Powiatu Rawickiego z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok, głosowało 15 radnych, uchwała 
stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne:  
ZA (15) 
Wiesław Ceglarek, Ryszard Drozdowski, Katarzyna Frąckowiak, Jacek Gilewski, Marek Heinze, 
Maciej Jagodziński, Karol Junory, Krzysztof Kołeczko, Grażyna Kośmider, Paweł Matysiak, 
Jakub Moryson, Tadeusz Pawłowski, Piotr Popielas, Roman Sidor, Adam Sperzyński.  
 
NIEOBECNI: 2 
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Radosław Osiecki, Szymon Węcłaś. 
 
Prowadzący obrady zarządził przerwę od godz. 10.50 do godz. 11.05. 
 
Po przerwie w obradach uczestniczyło 14 radnych (nieobecny Paweł Matysiak, Radosław 
Osiecki, Szymon Węcłaś), co stanowi 82% ustawowego składu rady. 
   
10. Podjęcie Uchwały w sprawie dokonania zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Rawickiego na lata 2023 – 2034.  

  
Roman Sidor Przewodniczący Rady–powiedział, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali. 
Został rozpatrzony na posiedzeniach Komisji Rady i Zarządu, nie zgłoszono do niego 
wniosków. Poprosił Panią Barbarę Nogę–Skarbnika Powiatu o omówienie projektu uchwały. 
 
Barbara Noga Skarbnik Powiatu–powiedziała, że Wieloletnia Prognoza Finansowa zmieniona 
została w 2023 roku. Dochody i wydatki zwiększono o 176.235,90 zł a w załączniku nr 2  
Wykaz przedsięwzięć umniejszono zadanie polegające na przebudowie sal gimnastycznych 
szkół Powiatu Rawickiego. 
  
Roman Sidor Przewodniczący Rady–podziękował zapytał, czy są pytania lub uwagi do 
projektu uchwały a wobec ich nie wniesienia przystąpiono do głosowania. 

                       
W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

Za przyjęciem Uchwały Nr LVII/436/23 w sprawie dokonania zmiany w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Powiatu Rawickiego na lata 2023-2034 głosowało 14 radnych, uchwała 
stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne:  
ZA (14) 
Wiesław Ceglarek, Ryszard Drozdowski, Katarzyna Frąckowiak, Jacek Gilewski, Marek Heinze, 
Maciej Jagodziński, Karol Junory, Krzysztof Kołeczko, Grażyna Kośmider, Jakub Moryson, 
Tadeusz Pawłowski, Piotr Popielas, Roman Sidor, Adam Sperzyński.  
 
NIEOBECNI: 3 
Paweł Matysiak, Radosław Osiecki, Szymon Węcłaś. 
 
11. Podjęcie Uchwały w sprawie dokonania zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok.   
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady-powiedział, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali. 
Został rozpatrzony na posiedzeniach Komisji Rady i Zarządu. Nie zgłoszono uwag i wniosków. 
Poprosił Panią Barbarę Nogę-Skarbnika Powiatu o omówienie projektu uchwały. 
 
Barbara Noga Skarbnik Powiatu–powiedziała, że dochody i wydatki umniejszone zostały o 
130.411,92 zł. Zmiany w zakresie dochodów i wydatków wprowadzone zostały na podstawie 
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wniosków kierowników jednostek organizacyjnych, które szczegółowo omówiono na 
posiedzeniach komisji.   
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady-zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu uchwały a 
wobec ich nie wniesienia przystąpiono do głosowania. 
                       
W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

Za przyjęciem Uchwały Nr LVII/437/23 w sprawie dokonania zmiany uchwały budżetowej na 
2023 rok głosowało 14 radnych, uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne:  
ZA (14) 
Wiesław Ceglarek, Ryszard Drozdowski, Katarzyna Frąckowiak, Jacek Gilewski, Marek Heinze, 
Maciej Jagodziński, Karol Junory, Krzysztof Kołeczko, Grażyna Kośmider, Jakub Moryson, 
Tadeusz Pawłowski, Piotr Popielas, Roman Sidor, Adam Sperzyński.  
 
NIEOBECNI: 3 
Paweł Matysiak, Radosław Osiecki, Szymon Węcłaś. 
 
12. Podjęcie Uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pn. „Wsparcie 

deinstytucjonalizacji pieczy zastępczej w województwie wielkopolskim” nr: FEWP.06.15-
IZ.00-001/23 Fundusze Europejskie dla Wielkopolski na lata 2021-2027, Priorytet 6 
Działanie 06.15 Wsparcie rodziny i systemu pieczy zastępczej, współfinansowanego ze 
środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus – subregion leszczyński. 

  
Roman Sidor Przewodniczący Rady-powiedział, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali. 
Został rozpatrzony na posiedzeniach Komisji Rady i Zarządu. Nie zgłoszono wniosków. 
Poprosił Panią Ewę Szczepaniak Kierownika Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie o 
omówienie projektu uchwały. 
 
Ewa Szczepaniak Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie–powiedziała, że projekt 
deinstytucjonalnej pieczy zastępczej w województwie wielkopolskim zakłada miękkie 
działania wspierające dzieci i młodzież znajdujące się w pieczy zastępczej, rodzinnej i 
instytucjonalnej. Zawnioskowano o dofinansowanie na wsparcie specjalistów, zatrudnienie 
koordynatora ds. usamodzielnienia młodzieży, wsparcie rodzin zastępczych, superwizję w 
zakresie rodzicielstwa zastępczego zawodowego, wsparcie prawne.     
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady-zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu uchwały a 
wobec ich nie wniesienia przystąpiono do głosowania. 
                       
W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

Za przyjęciem Uchwały Nr LVII/438/23 w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pn. 
„Wsparcie deinstytucjonalizacji pieczy zastępczej w województwie wielkopolskim” nr: 
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FEWP.06.15-IZ.00-001/23 Fundusze Europejskie dla Wielkopolski na lata 2021-2027, Priorytet 
6 Działanie 06.15 Wsparcie rodziny i systemu pieczy zastępczej, współfinansowanego ze 
środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus – subregion leszczyński głosowało 14 
radnych, uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne:  
ZA (14) 
Wiesław Ceglarek, Ryszard Drozdowski, Katarzyna Frąckowiak, Jacek Gilewski, Marek Heinze, 
Maciej Jagodziński, Karol Junory, Krzysztof Kołeczko, Grażyna Kośmider, Jakub Moryson, 
Tadeusz Pawłowski, Piotr Popielas, Roman Sidor, Adam Sperzyński.  
 
NIEOBECNI: 3 
Paweł Matysiak, Radosław Osiecki, Szymon Węcłaś. 
 
13. Podjęcie Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr I/9/18 Rady Powiatu Rawickiego 

z dnia 22 listopada 2018 r. w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady-powiedział, że radny Pan Piotr Popielas  
zadeklarował chęć pracy w Komisji  Rewizyjnej. Wobec powyższego zachodzi konieczność 
zmiany uchwały. Odczytał projekt uchwały po czym zapytał, czy są pytania lub uwagi do 
projektu. A wobec ich nie wniesienia przystąpił do głosowania. 
                       
W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

Za przyjęciem Uchwały Nr LVII/439/23 w sprawie zmiany Uchwały Nr I/9/18 Rady Powiatu 
Rawickiego z dnia 22 listopada 2018 r. w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej głosowało 14 
radnych, uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne:  
ZA (14) 
Wiesław Ceglarek, Ryszard Drozdowski, Katarzyna Frąckowiak, Jacek Gilewski, Marek Heinze, 
Maciej Jagodziński, Karol Junory, Krzysztof Kołeczko, Grażyna Kośmider, Jakub Moryson, 
Tadeusz Pawłowski, Piotr Popielas, Roman Sidor, Adam Sperzyński.  
 
NIEOBECNI: 3 
Paweł Matysiak, Radosław Osiecki, Szymon Węcłaś. 
 
14. Wolne głosy i wnioski.  
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–zapytał, czy poza tematyką dzisiejszego posiedzenia 
radni mają inne pytania lub uwagi.  
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Podinspektor Roman Bruss Komendant Powiatowy Policji–podziękował Wysokiej Radzie za 
dofinansowanie zakupu samochodu dla Policji. Przypomniał, że zakup odbył się w formule 
50:50. Dodał ponadto, że w dniu wczorajszym otrzymał informację o możliwości skorzystania 
z dofinansowania w formule 50:50 na zakup kolejnego samochodu.  
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady–dodał, że w ostatnim czasie ceny pojazdów wzrosły i nie 
tylko Pan Komendant Policji ma problem dla przykładu KP PSP musi dodatkowo pozyskać 
90.000,00 zł na zakup ciężkiego samochodu bez oprzyrządowania. Zarówno dla Pana 
Komendanta Policji jak i dla straży pożarnej są to duże wyzwania.  
 
Wiesław Ceglarek radny–poinformował, iż w najbliższym czasie Klub Rawia-Rawicz oraz KS 
Sparta Miejska Górka obchodzić będą 100-lecie istnienia. Wyraził nadzieję, że Radni swoją 
obecnością zaakcentują uroczystości z tej okazji.  
 
Piotr Popielas radny–podziękował za przyjęcie do grona radnych a ze swej strony 
zadeklarował pomoc w ramach posiadanych kompetencji zawodowych. 
  
Roman Sidor Przewodniczący Rady–poinformował, że pogrzeb śp. Pana Kazimierza Chudego 
Radnego Sejmiku Województwa Wielkopolskiego odbędzie się w piątek o godzinie 11:00 w 
Pakosławiu. Następnie dodał, że o terminie kolejnej sesji Rady Powiatu Rawickiego zostaną 
Państwo Radni poinformowani. 
 
15. Zakończenie. 
 
Roman Sidor Przewodniczący Rady-zamknął LVII sesję Rady Powiatu Rawickiego.  
 
 

 
Przewodniczący Rady 
  
 (-)  Roman Sidor 

 
Protokołowała:  
podinspektor                                                                                     

(-) Zofia Rogala    
 
 
 
 
 
 


